
 

Notat 10. oktober 2006 

 

 

Svar på Skatteudvalgets spørgsmål nr. 453 af 26. september 
2006 

Spørgsmål: 

Vil ministeren uddybe sine udtalelser til Ugebrevet A4 18. september 2006 om, at 

”Finansloven bruges til at føre regnskab over, hvad vi politisk ønsker at bevilge 

penge til, og hvor de skal komme fra. Skatteudgifter er ikke en bevilling, men et 

udtryk for en retfærdighedshandling”, herunder særligt for ministerens skelnen 

mellem bevillinger og retfærdighedshandlinger? 

Svar: 

Fremkomsten af en skatteudgift er udtryk for, at et flertal i Folketinget på et tids-

punkt politisk har fundet det rigtigt – og besluttet – at indføre en afvigelse fra de 

normale regler i skattesystemet for bestemte typer af skatteydere eller aktiviteter. 

Tabellen med skatteudgifter er som sådan ikke en del af det, der grundlæggende er 

formålet med finansloven, nemlig at etablere bevillingsmæssigt grundlag for næste 

års statslige indtægter og udgifter. 

Bevillinger på finansloven er således udtryk for et regnskab over, hvad flertallet i 

Folketinget beslutter at anvende statens midler til for det kommende år, og hvor-

fra statens midler ventes at fremkomme. 

Jeg henholder mig i øvrigt til besvarelsen af Skatteudvalgets spørgsmål nr. 459. 
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